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نقطۀ تاریکی در اثبات 
غیردولتی بودن صندوق 

بازنشستگی مس وجود ندارد 

وی ادامه داد: »برداشت ما این است که بر 
اساس اصل قانون، صندوق بازنشستگی مس، 
دولتی نیست و مصوبات و اقداماتی که تاکنون 
هر  است.  قانون  مغایر  داشته  رفاه  وزارت 
سوالی که از سوی شورای نگهبان مطرح شده 
و در یک جمع  داده شده  پاسخ  ما  از طرف 

تخصصی هم این بحث انجام شده است«.
 85 »اصل  داد:  توضیح  سیف الحسینی 
مطابقت  تشخیص  می گوید  اساسی  قانون 
و  شرع  با  وزیران  هیات  مصوب  اساسنامۀ 
قانون برعهدۀ شورای نگهبان است و شورای 
نگهبان باید این تصمیم را در پاسخ به نامۀ 
و  اگر مجموع حقوق دانان  اعلام کند.  دولت 
نتیجه برسند  این  به  نگهبان  فقهای شورای 
دولت  مصوبۀ  است،  درست  ما  دفاعیات  که 
این  »مهم  داد:  ادامه  وی  می کنند«.  رد  را 
دستور  در  زمانی  چه  موضوع  این  که  است 
شورای  می گیرد.  قرار  نگهبان  شورای  کار 
فقط  و  دارد  زیادی  پرونده های  نگهبان 
اما مسالۀ صندوق  نیست،  ما مطرح  موضوع 
درست  زیرساخت  نظر  از  مس  بازنشستگی 
شده و بحث های فنی و کارشناسی آن باقی 

مانده است«.

حمایت نمایندگان استان از 
بازنشستگان مس

به  رفتن  موازات  »به  این که  بیان  با  وی 

شورای نگهبان در حال فعالیت های دیگری 
مانند گفت وگو با مجلس و نمایندگان برای 
خصوص  »در  افزود:  هستیم«،  پیگیری 
وزارت  و  مس  بازنشستگی  صندوق  موضوع 
آقای  استان مخصوصا  نمایندگان  اکثر  رفاه، 
دکتر زاهدی، آقای دکتر پورابراهیمی، آقای 
والمسلمین  السلام  حجت  و  جلالی  دکتر 
صندوق  از  حمایت  در  غضنفرآبادی،  آقای 
تلاش های  و  اقدامات  و  داشتند  نظر  اتفاق 
نماینده  و  رساندند  انجام  به  را  وقفه ای  بی 
سیرجان و بافت هم به نوعی همراهی کردند. 
نمایندگان حق را به بازنشستگان دادند. ما و 
نمایندگان به موازات هم حرکت می کنیم و 

آن ها حرف ما را تایید می کنند«. 
موثر  اقدامات  به  اشاره  با  سیف الحسینی 
نمایندگان، گفت: »آن ها جلساتی با شورای 

داشتند،  اداری  عدالت  دیوان  و  نگهبان 
انجام دادند که  را  اقداماتی  و  مکاتبه کردند 
تسهیل گر بوده است«.  وی خاطرنشان کرد: 
نگرش های  با  این که  باشیم،  منصف  »باید 
سیاسی بخواهیم زحمت یک عده یا یک فرد 
را زیر سوال ببریم، بی انصافی است و زیانبار«.
پیگیری  این هم،  از  بیان کرد: »بعد  وی 
کار مراحلی دارد و اگر شورای نگهبان نظرش 
عدالت  دیوان  نظر  منتظر  باید  باز  بدهد،  را 
ما  نظر  با  نگهبان  شورای  اگر  اما  باشیم. 
موافقت کند، دیگر مشکلی نخواهیم داشت«. 

نمی خواستم اعتمادسوزی شود

الحاق  پیگیری  حقوقی   کارگروه  عضو 
تجمیع  به  بازنشستگی مس  نشدن صندوق 
عمومی  و  دولتی  بازنشستگی  صندوق های 

در پاسخ به این سوال که آیا قرار است این 
باقی  زخم  لای  استخوان  صورت  به  پرونده 
بماند یا قرار است در نتیجه ی این پیگیری ها 
اعتراضات پاسخی دریافت شود که خیال  و 
و  جمعی  »کار  گفت:  کند،  راحت  را  همه 
اجتماعی شرایط خاص خود را دارد، درست 
است که الان این دغدغه در همۀ بازنشستگان 
حقوقی،  مسائل  در  اما  شده،  ایجاد  مس 
تعداد  از  ما  است.  طولانی  مقداری  پروسه 
نداریم  اطلاعی  نگهبان  شورای  پرونده های 
است.  برای آن ها مهم  اولویت های خاصی  و 
که  علنی  جلسۀ  در  مس  صندوق  موضوع 
باید فقها و حقوق دان ها حضور داشته باشند 
هنوز مطرح نشده و نمی دانیم چه زمانی قرار 
این  که  داریم  انتظار  اما  بشود،  مطرح  است 
صندوق  دربارۀ  تصمیم گیری  برای  جلسه 

بازنشستگی مس زودتر برگزار شود«. 
وی اظهار کرد: »بنده خیلی تلاش کردم 
و به حرف ها، صحبت ها و اتهاماتی که مطرح 
می شود توجه نمی کنم. من برای خدمت به 
اعتمادسوزی  نمی خواستم  شدم،  وارد  نظام 
متعهد  دولتی  رئیسی  آقای  دولت  بشود. 
در  که  کسانی  از  بسیاری  و  است  مردمی  و 
دوران ما در مس سرچشمه مشغول فعالیت 
بودند علاوه بر این که در عرصۀ صنعت مس 
تلاش می کردند، حضور فعالی در جبهه های 
حق علیه باطل داشتند و شهیدان عزیزی را 
هم در این راه تقدیم کردیم. در حال حاضر 
همه  مس  بازنشستگان  جامعه  قاطبۀ  نیز 
همراه نظام هستند، ما نمی خواستیم شرایط 
به گونه ای باشد که اشتباه چند کارشناس در 
از  بخشی  شاید  که  شود  سبب  رفاه  وزارت 
به  نسبت  آن ها  خانوادۀ  و  بازنشسته   6500
نظام بدبین شوند، و برای همین وارد مساله 
شدم. حقانیت حق خداست و در دفاع از حق 
باید از حق استفاده کرد و محور ایمان حق 
است یا به عبارتی ایمان حق محوری  است 
دولت  و  بازنشستگان مس  بلاشک حقوق  و 
در تضاد باهم نیست، بلکه مکمل یکدیگرند.

پیگیری ها  این  نتیجۀ  خصوص  در  وی 
گفت: »امیدواریم که شورای نگهبان نظرش 
اگر  اما  کند،  اعلام  بازنشستگان  با  موافق  را 

هم نشد، ما تکلیف خود را انجام دادیم«. 
»من  کرد:  تاکید  سیف الحسینی 
چشم انداز را روشن می بینم نقطۀ تاریکی در 
زیرا  نداریم،  صندوق  بودن  غیردولتی  اثبات 
اگر موضوعی بود با ما در میان می گذاشتند. 
ما به سوالات مکتوب و شفاهی پاسخ دادیم 

و امیدواریم که درست خواهد شد «. 

رئیس کمیسیون بودجه شورای شهر 
کرمان مطرح کرد؛

مزایده ها و مناقصه های 
 شهرداری شرکت کننده ندارد!

شورای  بودجه  کمیسیون  رئیس  جامعه:  گروه 
نمایندۀ شورا در کمیسیون معاملات  شهر کرمان که 
مناقصه ها  بیش تر  در  که  گفت  هست،  هم  شهرداری 
کسی  یا  می کند  برگزار  شهرداری  که  مزایده هایی  و 
شرکت نمی کند یا تنها یک یا دو نفر شرکت می کنند.

هفتۀ گذشته سه،  دو  »در  افزود:  حسین چناریان 
شرکت کننده  اینکه  به دلیل  کمیسیون  جلسۀ  چهار 
نداشتیم لغو شد و دو جلسه هم تنها با یک شرکت کننده 
برگزار شد«. وی اظهار کرد: »این در حالی است که در 
گذشته استقبال خوبی از مزایده ها و مناقصه ها می شد«.

صحن  در  مهرماه  سوم  وی  استقامت،  گزارش  به 
»دلیل  کرد:  بیان  اظهارات  این  ادامۀ  در  شورا  علنی 
اصلی عدم استقبال پیمانکاران شرایط اقتصادی است 
این خصوص  در  واحدهای شهرداری هم  از طرف  اما 

چاره اندیشی نشده است«.
چناریان گفت: »به نظر می رسد بیش از 99 درصد 
و  ضوابط  و  می شود  انجام  سامانه  طریق  از  معاملات 
وظایفی  شهرداری  در  دوستان  دارد.  خاصی  شرایط 
که در ارتباط با ضوابط سامانه دارند را به خوبی انجام 
که  مناقصه هایی  و  مزایده ها  عمدۀ  در  ولی  می دهند 
نفر  یک  یا  نیست  شرکت کننده  یا  می کنیم  برگزار 
شرکت می کند«. وی با تاکید بر اینکه چنین وضعیتی 
»شرایط  افزود:  نیست،  شهرداری  صلاح  و  صرفه  به 
اقتصادی فعلی خاص است و بخش هایی در شهرداری 
باید فعال شوند و  که مسئول اجرای پروژه ها هستند 

پیمانکاران و افراد واجد شرایط را دعوت کنند«.
وی ادامه داد: »اگر شرایط نقدینگی خیلی مشخص 
نیست اما شهرداری سرمایه های مناسبی دارد و بخشی 

از کارها را می توان در قالب تهاتر انجام داد«.
مسئولین  می کنم  فکر  »بنده  کرد:  اضافه  چناریان 
شهرداری که تقاضای اجرای معاملات را می دهند در 
اکتفا می کنند و  با بخش معاملات  اداری  حد مکاتبۀ 
اقدام دیگری انجام نمی دهند که این رویه باید تغییر 
کرمان  شهر  شورای  بودجه  کمیسیون  رئیس  کند«. 
شهردار  به  خطاب  اظهاراتش  از  دیگری  بخش  در 
بررسی  شهر  رینگ  روشنایی  قرارداد  »دربارۀ  گفت: 
بیش تری انجام شود«.وی بیان کرد: »به نظر می رسد 
اجرای قرارداد با کسی که برنده شده دارد حاشیه ساز 
برنده شده،  که  پیمانکاری  »اگر  افزود:  وی  می شود«. 
ضابطۀ لازم و توان اجرای کار را ندارد شرایط به گونه ای 

نشود که مشکل ساز شود«. 

خبر

رئیس کمیسیون عمران شورای شهر 
کرمان مطرح کرد؛

احتمال تاخیر در تکمیل فاز 
اول پل شهدای خلبان

گروه جامعه: رئیس کمیسیون عمران و شهرسازی 
پل  احداث  پروژۀ  روند  دربارۀ  کرمان  شهر  شورای 
پروژه  »این  گفت:  هوانیروز  بلوار  در  خلبان  شهدای 
سرعت خوبی گرفته ولی دو معارض جدی در مسیر 

آن وجود دارد«.
در  که  هم  پیمانکار  »با  افزود:  ایرانمنش  منصور 
از  بودند. یکی  این باره صحبت می کردم بسیار نگران 
معارضات مربوط به تاسیسات برقی است که همکاری 
شرکت برق برای رفع آن خوب نیست. اگر نیاز است 
استانداری مداخله کند تا مشکل حل شود و سرعت 

کار پایین نیاید«.
وی با بیان اینکه اداره کل محیط زیست هم قرار 
بود قسمتی را در مسیر پروژه آزاد کند اما همچنان 
مانده و نیاز به پیگیری جدی دارد، ادامه داد: »قرار 
است بهمن ماه این پروژه به بهره برداری برسد ولی اگر 
معارض برطرف نشود ممکن است کار تا سال آینده 

ادامه پیدا کند«.
وی همچنین اظهار کرد: »به موازات این اقدامات 
تملک  بودند  پروژه  مسیر  در  که  ملک   13 بود  قرار 
مانده  که  املاکی  آن  اما  شده  تملک  تعدادی  شود. 
رفع  باید  و  هستند  پروژه  راه  سر  بر  جدی  مشکل 

شود«.
صحن  در  مهرماه  سوم  وی  استقامت،  گزارش  به 
علنی شورا در ادامۀ این اظهارات گفت: »موضوع اصلی 
بتوانیم  اول بلافاصله  فاز  از  بعد  این است که  و مهم 
فاز دوم این پروژه را شروع کنیم. اگر وقفه ای در کار 
و  شود  تعطیل  پروژه  اول  فاز  اتمام  از  پس  و  ایجاد 
شهرداری بخواهد فاز دوم را چند سال دیگر اجرا کند 
دوباره  نتوان  را  پیمانکار  شاید  و  می شود  مشکل ساز 

راحت پای کار آورد«.
وی اضافه کرد: »ضمن اینکه فاز دو و یک در هم 
تنیده هستند و اگر فاز دو اجرا نشود فاز یک بهره وری 

بالا و استفادۀ مطلوب نخواهد داشت«.
وی وعده داد که به زودی جلسه ای در این باره در 

شورای شهر برگزار خواهند کرد. 

خبر

میراث فرهنگی،  وزیر  جامعه:  گروه 
به  امروز  که  گردشگری  و  صنایع دستی 
کرمان آمده قصد داد به جیرفت، عنبرآباد 

و بم سفر کند.
عزت الله ضرغامی در بدو ورود به کرمان 
جمع  در  شهدا  گلزار  در  حضور  ضمن 
به  است  بار  »سومین  گفت:  خبرنگاران 
استان کرمان سفر می کنم و مجدد هم باید 
بیایم. در کرمان شهرهای مهمی در زمینۀ 
میراث  حوزۀ  در  خصوص  به  ما  ماموریتی 
اینکه  بیان  با  وی  دارد«.  وجود  فرهنگی 
و  است  کوچک  ایران  تعبیری  به  کرمان 
هویت ملی ایرانیان یکپارچه در کرمان قابل 
رویت است، تاکید کرد: »باید حداکثر تلاش 
را برای معرفی این مزیت ها و ظرفیت ها به 
مردم دنیا داشت«. وی در بخش دیگری از 
هفت  قدمت  با  »جیرفت  گفت:  اظهاراتش 
و  است  مکتب  یک  دارد  که  ساله ای  هزار 
شناخته  کاملا  دنیا  در  آن  تمدنی  جایگاه 
در  »اقداماتی  داد:  ادامه  وی  است«.  شده 
گذشته در جیرفت انجام شده که امروز آن 
را بررسی می کنیم«. وی با اشاره به پروژۀ 
کرد:  تاکید  جیرفت  موزه  ساخت  ناتمام 
»باید برای تکمیل این موزه راه حل مناسبی 
و  حل  را  اعتباری  مشکلات  تا  کنیم  پیدا 

پروژه را تکمیل کنیم«.
سه شنبه  وی  استقامت،  گزارش  به 
چهارم مهرماه در ادامۀ این اظهاراتش بیان 
در  فراوانی  گردشگری  »ظرفیت های  کرد: 

و  وزارتخانه  اعتبارات  با  دارد.  استان وجود 
و  می کنیم  همفکری  استانداری  همکاری 
حوزۀ سرمایه گذاری در گردشگری را تقویت 
مشکلات  از  »یکی  داد:  ادامه  وی  کنیم«. 
کنار  در  که  است  این  گذشته  دهه  چهار 
در  شده،  انجام  که  خوبی  بسیار  اقدامات 
در  و  نداریم  خوبی  کارنامۀ  معماری  حوزۀ 

این زمینه بی توجهی کردیم«.
را  آسیب ها  تا  اینکه  بیان  با  ضرغامی 
اظهار  کنیم،  اصلاح  نمی توانیم  نشناسیم 
کرد: »در حوزۀ معماری پیشرفت نداشتیم 
جامعه  به  به درستی  را  معماری  هویت   و  

معرفی نکردیم«.
معماری  مختلف  »دوره های  افزود:  وی 
انقلاب  است.  تفکر  از  منبعث  تاریخی 
دنیا  بسیار مهمی است که  پدیدۀ  اسلامی 
این  با  متناسب  ما  آیا  کرد،  رو  و  زیر  را 
کنیم؟  تعریف  توانستیم  را  معماری  پدیده 
خیر«. وی اظهار کرد: »نگاه های سوداگرانه 
اصالت های  به  و بسازوبفروش و بی توجهی 
معماری باعث شد هیچ معماری مشخصی 

نداشته باشیم«.
وزیر میراث فرهنگی با بیان اینکه بنده بر 
این موضوع تاکید دارم، افزود: »در پژوهشگاه 
و  کردیم  ایجاد  را  بخشی  میراث فرهنگی 
و  ایده ها  گوناگون  کارشناسان  حضور  با 
تا  ارائه است  و  مدل هایی در حال طراحی 
نگاه درست و عمیقی در ساخت وسازها به 
معماری ایرانی اسلامی داشته باشیم«. وی 
که ساخت  الان  »همین  کرد:  بیان  سپس 
کردیم،  شروع  را  بهداشتی  سرویس های 
اولین نمونه را در پاکدشت به عنوان یک الگو 
مدنظر داریم. اگر تایید شود در کشور تکثیر 
خواهد شد. اولین نگاه من این بود که نما 
و معماری این مجموعه باید مشخص کند 
که مربوط به ایران است«. وی تاکید کرد 
که در استان ها در ساخت وسازها به معماری 
اضافه کرد: »دربارۀ  توجه شود. وی  اصیل 
بررسی  را  موزه جیرفت هم طرح معماری 
آن  رفع  برای  باشد  ایرادی  اگر  و  می کنیم 

اقدام می کنیم«.

فعالیت تخصصی 
در حوزۀ گردشگری مقاومت 

در  اظهاراتش  از  دیگری  بخش  در  وی 
گردشگری  برای  که  پرسش  این  به  پاسخ 
»از  گفت:  دارید؟  برنامه ای  چه  مقاومت 
آژانس های  که  بوده  این  ما  درخواست  ابتدا 

مشخص در این حوزه  کار  کنند«.
وی با بیان اینکه اولین ریشه های مقاومت 
و در جریان حملۀ مغول شکل  در سبزه وار 
می کنیم  شروع  سبزه وار  »از  افزود:  گرفت، 
شکل  آنجا  در  مقاومت  ریشۀ  اولین  شاید 
پایگاه  می تواند  آنجا  جامع  مسجد  گرفت. 
تا مزار  اولیه برای گردشگری مقاومت باشد 
شد  »قرار  کرد:  تاکید  سلیمانی«.وی  سردار 
تخصصی  صورت  به  گروه هایی  و  آژانس ها 
گردشگری  تا  کنند  کار  مسیرهایی  روی 

مقاومت نهادینه شود«.
ترویج مکتب شهید سلیمانی 

و  صنایع دستی  میراث فرهنگی،  وزیر 
شهید  »مزار  گفت:  همچنین  گردشگری 
سلیمانی یک محل بین المللی است و اولین 
زبان  به  تابلوهایی  که  است  این  پیشنهادم 
افزود:  وی  کنند«.  نصب  عربی  و  انگلیسی 
»موضوع بعدی مکتب شهید سلیمانی است. 
بنده سال ها توفیق داشتم از نزدیک با ایشان 
برای  آنچه  باشم.  داشته  همکاری  و  همراه 
ملت ما اهمیت دارد مکتب سلیمانی است که 
باید آن را شناسیم و ترویج کنیم«. وی ادامه 
داد: »مکتب سلیمانی یعنی خدمت به مردم 
و فداکاری برای مردم و حفظ مردم خارج از 

سلیقه ها و جریانات سیاسی مختلف«.
نگاه  اینکه  بیان  با  میراث فرهنگی  وزیر 
در  ایشان  همگرایی  پیام  و  سلیمانی  سردار 
شرایط امروز جامعه ضروری است، اظهار کرد: 
»جوانانی که ظاهری متفاوت دارند بچه های 
ما هستند و نسبت به همه مسئولیت داریم. 
این نگاه را اما برخی ها ندارند«. وی ادامه داد: 
»سردار سلیمانی بدون تردید مکتب سلیمانی 
است، باید سردار را بشناسیم و ترویج کنیم«.
وی تصریح کرد: »راه نجات کشور ترویج 

مکتب سلیمانی است«. 

در حوزۀ معماری کارنامۀ خوبی در کشور نداریم
وزیر میراث فرهنگی در سفر به کرمان:
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